

I GENOVESI ALLE FIERE DI BESANZONE E PIACENZA.

Il sig. Augusto Castan in un pregevolissimo lavoro intitolato *Granvelle a Besançon*, comparso nella prima dispensa della *Revue historique* uscita a Parigi ne' primi mesi del corrente anno sotto la sapiente direzione dei signori Monod e Fagniez, tocca dei banchi di cambio stabiliti in Besanzone dai genovesi nella prima metà del secolo XVI, accennando altresì, mercè un documento, all'epoca in cui quei banchieri dovettero abbandonare la città e si trasferirono a Piacenza. Ecco quanto scrive il ch. Autore:

C'est du mois de février 1535 que datent les négociations de la commune pour fixer à Besançon des banquiers génois qui y tiendraient des foires financières. Cet établissement eut du renom et de la prospérité, jusqu'au moment où les guerres de religion le firent sombrer. Alors ce centre d'affaires fut transporté à Plaisance, ainsi qu'en témoigne le passage suivant d'une requête à l'empereur, écrite le 8 avril 1609, par Jean de Bâle et Pierre Varin, banquiers de Besançon: « Jam, a pluribus annis, divus Carolus quintus, imperator felicissimae recordationis, Januensibus, Florentinis, Mediolanensibus, aliisque mercatoribus campsoribus, gratiose concessit privilegium nundinarum in civitate imperiali Vesuntinensi, pro exercitio cambiorum et recambiorum. Qui quidem eo sunt in civitate usi privilegio, ibique per multos annos artem campsoriam exercuerunt, talesque nundinas vulgo nuncuparunt *la feria di Bisançone*. Quae quidem nundinae, licet eodem nomine jam vocitentur, tamen, ob bellorum tumultus obque alias incommoditates, fuerunt, ratione exercitii et solutionum, translateae per dictos campsores italos in civitatem Placentinam..... » (*Archives de la ville de Besançon*).
